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Közel huszonöt témát tárgyalt a képviselő-tes-
tület májusi ülésén. A Paksi Rendőrkapitány-
ság, a Paksi Vízirendészeti Rendőrőrs, a Tolna 
Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Pak-
si Katasztrófavédelmi Kirendeltsége, a Paksi 
Hivatásos Tűzoltóparancsnokság, a Mezőőri 
Szolgálat, valamint a Paksi Polgárőr Egyesü-
let beszámolóit tárgyalta a grémium, amelye-
ket egyhangúlag elfogadott, ahogy közalapít-
ványok és alapítványok beszámolóit is.
Megemelték a Paksi Polgármesteri Hivatalban 
foglalkoztatott köztisztviselők illetményalapját 
a tavalyi 72.500 forintról 80 ezer forintra. Sza-
bó Péter polgármester elmondta, hogy a tava-
lyi rendeletmódosítás óta eltelt időszakban az 
önkormányzat likviditási helyzete kismérték-
ben javult, ami lehetővé teszi a köztisztviselői 
reálbér-csökkenés mérséklését. 
A Kínálgató Iskolai és Gyermekkönyvtárat az 
önkormányzat 2023. július 1-vel átadja a Szek-
szárdi Tankerületi Központ által fenntartott 
Paksi II. Rákóczi Ferenc Általános Iskolának. 
A könyvtár változatlanul elérhető lesz. 
Módosították a 2023. évi költségvetési rende-
letet. Szabó Péter elmondta, hogy a költségve-

tés összeállításakor még nem látták előre, ho-
gyan alakul az idei büdzsé, így nem dönthettek 
támogatásokról. Mivel azóta a likviditási hely-
zet kismértékben javult, így javaslatot tett egy-
házak, a Tűzvirág Táncegyüttes, a Gastroblues 
fesztivál, a Gyapa Derbi SE és a Paksi Kézilab-
da SE támogatására, ami összesen 27,5 millió 
forint. A polgármester emellett a támogatások 
odaítélése után fennmaradó összeg, mintegy 
200 millió forint céltartalékba helyezését ja-
vasolta. Heringes Anita képviselő (PDF) hoz-
zászólásában azt mondta, hogy közös előzetes 
egyeztetésre lett volna szükség arról, hogy ki-
ket támogat az önkormányzat.
Önkormányzati tulajdonú cégek beszámo-
lóit is tárgyalta a grémium. A TelePaks Mé-
diacentrum NK�., a Paksi Közművelődé-
si NK�., valamint a Paksi Közlekedési K�. 
2022. évi beszámolóit egyhangúlag fogadták 
el, a DC Dunakom Városfejlesztési és Szol-
gáltató Zrt.-ét nyolc igen és négy nem szava-
zat mellett.
Arról is határoztak, hogy Dallosné Feth Szil-
viát újabb öt évre kinevezik a TelePaks Média-
centrum NK�. ügyvezető főszerkesztőjének.

Tárgyalták a 2023–2028 közötti időszakról 
szóló Környezetvédelmi és fenntarthatósá-
gi programot is. Szabó Péter polgármester azt 
mondta, hogy a Polgármesteri Hivatal mun-
katársai kimagasló munkát végeztek a prog-
ram összeállításakor, amely garantálja a mi-
nőséget és az elvárt környezetvédelmi tevé-
kenységet. Kudorné Szanyi Katalin képviselő 
(PDF) is méltatta az anyagot, de jelezte, hogy 
érdemes lenne az elektromosbusz-közleke-
dés okozta rezgésterhelést megvizsgálni a Ma-
lomhegyen. Heringes Anita képviselő (PDF) 
megismételte korábbi javaslatát, hogy a lakos-
ság körében végezzenek igényfelmérést, adja-
nak véleménynyilvánításra alkalmas felülete-
ket. Szabó Péter azt mondta, hogy a lakosok-
nak eddig is volt lehetőségük jelezni a helyi 
tömegközlekedéssel kapcsolatos észrevételei-
ket a Paksi Közlekedési K�.-nek. Pálmai Klá-
ra képviselő (Fidesz–KDNP) úgy tájékozta-
tott, hogy jelenleg is egyeztetések folynak a 
felmérés és a lakossági vélemények kezelése 
kapcsán. A fenntarthatósági programot végül 
egyhangúlag elfogadta a testület.
Zárt ülésen döntöttek arról, hogy Domonkos 
Tamást, a DC Dunakom Zrt. vezérigazgatóját 
2023. május 31-vel tisztségéből visszahívják, és 
munkaviszonyát közös megegyezéssel meg-
szüntetik, ugyanakkor 2023. május 31-től au-
gusztus 31-ig Seemann Erikát bízzák meg in-
gyenes megbízási jogviszonyban a vezérigaz-
gatói feladatok ellátásával.
Zárt ülésen döntöttek a Gyermekeinkért ki-
tüntető cím adományozásáról is. A díjat idén 
Bartal Edit, a Paksi Bezerédj Általános Isko-
la és Hegedűs Ferencné, a Paksi II. Rákóczi 
Ferenc Általános Iskola pedagógusai vehetik 
majd át a pedagógusnapi városi ünnepségen.
Bővebb összefoglalót olvashatnak a telepaks.
net oldalon, ahol a tanácskozásról készített fel-
vétel is elérhető.                                    Sólya Emma

Fotó: Szép Zsóka
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Kicserélik a szelektívhulladék-gyűjtőket

Pakson is elkezdődött a szúnyoggyérítés
Megtörtént az első földi, önkor-
mányzati megrendelésű szú-
nyogirtás Pakson május 25-én. 
Ez független az országos gyé-
rítési programtól. Szabó Pé-
ter polgármester arról tájékoz-
tatott, hogy amennyiben in-
dokolt lesz, megismétlik az 
eljárást akár többször is. 

ULV, így nevezik azt a kifej-
lett szúnyogokat irtó eljárást, 
amivel hektáronként alig több 
mint 0,5 liter, apró cseppek-
re porlasztott szert juttatnak ki 
a szakemberek. Pakson május 
25-én jelent meg a platós autó 
ezzel a berendezéssel az önkor-
mányzat megbízásából. – A DC 
Dunakom Zrt.-vel kötött vál-
lalkozói szerződés keretében, 
eseti megrendelés alapján vé-
geznek Paks közigazgatási te-
rületén földi kémiai szúnyog-
irtást, erre az éves keret nettó 
6 millió 480 ezer forint – tájé-
koztatott Szabó Péter polgár-

mester. Azt is elmondta, hogy a 
gyérítések időpontjáról előzete-
sen tájékoztatják a lakosságot. 
Az elmúlt időszakban nagyon 
sok eső esett, ami kedvez a szú-
nyogok szaporodásának. Egy-
egy mélyebb tócsában akár 
több száz szúnyoglárva is le-
het, éppen ezért a Katasztró-
favédelem is elkezdte a szú-

nyoggyérítést hazánkban má-
jus 22-én, mintegy 70 ezer 
hektáron. Legelőször a Sziget-
közben, a Balatonnál, a Velen-
cei-tónál és a Tisza-tó környé-
kén végezték a gyérítést. A hi-
vatal május 30-i tájékoztatása 
szerint fokozódott a szúnyog-
ártalom, így terveik szerint or-
szágosan 85 ezer hektáron avat-

koznak be. A munka ütemezet-
ten zajlik. Tolna vármegyében 
a kezelések pontos időpontjá-
ról a katasztrofavedelem.hu in-
ternetes oldalon a lakosság fül 
alatt lehet tájékozódni. Nem 
csak a folyók és a tavak men-
tén képesek fejlődni a szúnyo-
gok, számos fajuk kifejezetten 
emberközeli életmódot folytat, 
vízzel teli kerti játékokba, vi-
rágalátétekbe, madáritatókba 
rakják a petéiket. A kiskertek-
ben szervezett szúnyoggyérítés 
nem végezhető, ellenben egyé-
nileg fel lehet számolni ezeket 
az élőhelyeket, így akadályoz-
va meg a kifejlett szúnyogok tö-
meges megjelenését. Hazánk-
ban egyébként több mint 50 
szúnyogfaj honos, a szakembe-
rek szerint közülük nem mind-
egyik terjeszt betegséget, és bi-
zonyos kórokozóknak is csak 
egy kis csoportja terjedhet szú-
nyogok csípésével.

Lovász K.

Újakra cserélik a szelektívhulladék-gyűjtő 
edényeket – jelentette be Szabó Péter, Paks 
polgármestere sajtótájékoztatón, amit Fe-
rencz Péterrel, a Paksi Hulladékgazdálkodá-
si K�. ügyvezetőjével tartottak. – Korábban 
több lakossági visszajelzés érkezett, hogy a 
kék fedelű szelektívhulladék-gyűjtők teteje 
letört. Ezek a műanyag kukák több mint tíz-
évesek, eljárt felettük az idő. Ezért úgy dön-
tött a Paksot és hat környező települést tö-
mörítő Paks és Környéke Hulladékgazdál-
kodási Önkormányzati Társulás, hogy a 
Paksi Hulladékgazdálkodási K�.-vel együtt-
működésben lecserélik ezeket a hulladék-
gyűjtőket – tájékoztatott Szabó Péter pol-
gármester. Mint elhangzott, a közbeszerzést 
lefolytatták, az új, sárga fedelű edényzeteket 
júniusban kapják meg a lakosok. Összesen 
mintegy huszonötezer kukát szereztek be, 
ebből hatezret osztanak ki Pakson. – A sze-
lektív hulladékgyűjtési napok valamelyi-
kén kell kihelyezni a kék fedelű kukát reg-
gel hat órára, akkor is ha üres, és kicserélik. 
Akinek nem áll módjában júliusig kihelyez-
ni a cseréhez az edényzetet, a cserét a Pak-
si Hulladékkezelő Központban tudja lebo-

nyolítani ügyfélfogadási időben – mond-
ta Ferencz Péter ügyvezető, kiemelve, hogy 
a szelektívhulladékgyűjtő-csere a lakosság 
számára ingyenes. Kitért arra, hogy minden 

háztartásba eljuttatnak tájékoztató szóróla-
pot a kukacseréről, illetve a Paksi Hulladék-
gazdálkodási K�. honlapján is lehet tájéko-
zódni róla.                                                   -kgy-

Fotó: Babai István/archív
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Város napja kulturális kavalkád
Hetedik alkalommal volt Város napja ren-
dezvény Pakson. Az Atom téren és kör-
nyékén megrendezett program palettá-
ján szerepelt halászléfőző verseny, felvo-
nulás, színpadi műsor, az előestén pedig 
kiállításmegnyitó.

Az idei Város napja kulturális kavalkádra má-
jus 20-án várták a lakosságot. A program elő-
estéjén „…ahogy én látom Paksot” címmel he-
lyi kötődésű művészek alkotásaiból nyitot-
tak meg kiállítást a Csengey Dénes Kulturális 
Központban. – Biztatom önöket, hogy osszák 
meg egymással gondolataikat. Ezek a képek 
életre kelnek, ha beszélgetünk róluk, és össze-
kötnek bennünket, mert közös gyökereinkre 
utalnak – mondta a tárlatot megnyitó Szabó 
Péter polgármester, megköszönve az alkotók-
nak, hogy műveikkel lehetővé teszik a közön-
ség számára a gondolatcserét. A kiállításon 
Acsádi Rozália, Győr�y József, Lovas Katalin, 
Makó András, Péger József, Szilágyiné Ben-
de Márta, Szinger Zsuzsanna, Tumpek Györ-
gyi és Zirczi Judit alkotásait tekinthetik meg az 
érdeklődők június 12-ig a kulturális központ 
nyitvatartási idejében. 
A másnapi programban szerepelt a hagyomá-
nyos felvonulás civil szervezetek, intézmények 
részvételével, szintén állandó programelem-
ként paksi amatőr művészeti csoportok, civil 
szervezetek, intézmények, cégek bemutatko-
zása kóstolókkal, játékokkal, egyéb foglalkozá-
sokkal, valamint színpadi program. 
A felvonuláson ez alkalommal 24 különböző 
szervezet képviseltette magát, a színes forgatag 
egy nagy kört tett a lakótelepen, vonulásukat 

�gyelemmel kísérték a járókelők. A színpadon 
egész nap egymást váltották a különböző pro-
dukciók, ám mielőtt birtokba vették volna a vi-
lágot jelentő deszkákat a fellépők, Szabó Péter 
polgármester mondott köszöntőt. Kiemelte, 
nagyon örül, hogy ilyen összetartó a város kö-
zössége, és beszélt arról is, hogy igen sokoldalú 
és színes a város civil közössége. Örömét fejez-
te ki, hogy az elmúlt évek nehézségeinek elle-
nére ismét összejöttek a paksiak, hogy egy tar-
talmas napot töltsenek el együtt, megtekintsék 
a színpadi programot, beszélgessenek egy jót 
egymással. – Hiszen ez adja egy közösség ere-
jét – húzta alá. Köszöntötte Paks két testvér-
városa, Reichertshofen és Zenta küldöttségét. 
A településvezetés képviseletében Zentáról 

Homolya Ákos tanácsos, Reichertshofenből 
Adolf Kothmeier alpolgármester, Arno Jung, 
Berhard Kirmaier és Tomas Langenecker kép-
viselők látogattak el Paksra.  
A színpadi programban részt vett a Roger 
Schilling Fúvószenekar, a Paksi Német Nem-
zetiségi Hagyományőrző Egyesület, az I�ú 
Harmonikások Alapítványtól Nyitrai Gergő, a 
Paksi Szarkaláb Néptánc Egyesület, az Atom-
erőmű Nyugdíjas Klub, a Helen Doron Nyelv-
iskola, az Antré Színtársulat, a Csámpai Count-
ry Road Club, a Siller Nótakör, a Paksi Városi 
Nyugdíjas Klub, a Pódium Táncstúdió, a Pin-
cehegyi cimborák, az ASE (Rosatom), a Zen-
tai Flamenco Táncklub mazsorett csoportja, 
a Paksi Városi Vegyes Kar, az AForce 1TSE, a 
Csillag Show Dance Team, a New Generation 
Kulturális Egyesület, a Főnix Táncegyesület, a 
Paksi I�úsági Fúvószenekar, a Paksi Twirling 
és Botforgató Kulturális és Sportegyesület, va-
lamint a Tűzvirág Táncegyüttes.
A színpadi program derekán kihirdették az 
elmaradhatatlan halászléfőző verseny ered-
ményét. Ebben az esztendőben 27 nevező 
volt, így bizony volt kóstolnivalója az Erzsé-
bet Nagy Szálloda főszakácsa, Szeip Ádám, a 
Paksi Halászcsárda tulajdonosa, Volf József és 
Paks polgármestere, Szabó Péter alkotta zsűri-
nek. Szeip Ádám azt mondta az eredményhir-
detésen, hogy jó, még jobb és fantasztikus ha-
lászleveket kóstolhattak. Arról is beszélt érté-
kelőjében, hogy a tavalyi pirospaprika-termés 
a meleg, aszályos időjárás miatt nem kedvez az 
ételeknek. A megméretésen a Paksi Deák Fe-
renc Egyesület csapata lett az első, a második 
és a harmadik díjat a Paksi Reform Főzőklub 
egy-egy csapata nyert el. Az első díjat Hor-
váth Zoltán vette át, aki elmondta, hogy a hal, 
a paprika, a só, a víz mennyisége, aránya meg-
felelő volt, ami meghozta az eredményét. Hoz-
zátette, hogy csak pontyból készült a hallé, ami 
egyébként is gyakran kerül az asztalra.
Kóstolók, bemutatók és egyéb foglalkozások is 
színesítették a Város napját. Sokan állták kör-
be a szabadtéren felállított ringet, ahol a Ta-
kács Gyula-emlékverseny meghívásos ököl-
vívó-csapatbajnokság zajlott a PSE ökölvívó-
szakosztályának szervezésében. Különböző 
bemutatókkal, foglalkozásokkal egyébként 
22 szervezet, intézmény, cég várta a lakossá-
got. Mindemellett volt óriás ugrálóvár tram-
bulin, babasarok, a Vásártéren pedig ínycsik-
landó ételek, italok, valamint kézműves kira-
kodóvásár.
Az idei Város napján az esti koncertet Bye 
Alex és a Slep adta. A napot Zombi Time – 
Zomborka Zoltán DJ zárta.                         Kohl Gy.

Fotók: Babai István, Szép Zsóka
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Elkészült a támfal a 6-os út mellett

Rövidült a menetidő Paks és Gerjen között

A Magyar Közút Nonpro�t Zrt. beruhá-
zásában hazai forrásból épült meg a 6-os 
főút menti, löszfalomladék elleni támfal 
288 méter hosszban, 1,7 milliárd forint ér-
tékben. A beruházás részét képezte a főút 
nyomvonalának korrekciója és a vízelveze-
tés teljes körű felújítása is, tájékoztatott a 
Magyar Közút Nonpro�t Zrt. kommuni-
kációs osztálya.

Két védművet építettek a 6-os főút Paks külte-
rületi szakaszán a korábban omlásnak indult 
löszfal mentén, amelyek megakadályozzák, 
hogy az esetleges löszomladék az útburko-
latra hulljon. A 88 és 200 méteres védművek 
építésén túl a főút nyomvonalának korrekció- 
ját és a vízelvezetés teljes körű felújítását is el-
végezték a szakemberek a beruházásban.
A támfal ünnepélyes átadásán, május 17-én 
beszédet mondott Ágh Péter, az Építési és 
Közlekedési Minisztérium beruházási állam-
titkára, Süli János országgyűlési képviselő és 
Szilvai József Attila, a Magyar Közút Nonpro-
�t Zrt. vezérigazgatója.
A beruházás a Közép-Duna menti térségben 
tervezett országos közúti felújítások megva-

lósítására kötött szerződés keretében valósul-
hatott meg. A projekt részeként a támfal épí-
tésén túl Tolna vármegyében összesen 18 út-
szakaszon közel 160 km hosszban történt 
útfelújítás az elmúlt években, valamint 30 

kis és közepes nyílású híd is megújult, össze-
sen 29 milliárd forint értékben, írta sajtóköz-
leményben a Magyar Közút Nonpro�t Zrt. 
kommunikációs osztálya.

Kohl Gyöngyi

A Gerjen és Paks között megépített mint-
egy 11 kilométeres utat május 17-én adták 
át ünnepélyes keretek között. Az Építési 
és Közlekedési Minisztérium államtitkára 
azt mondta, a kormány egyik kiemelt cél-
ja, hogy fejlődjön az infrastrukturális kör-
nyezet. Ágh Péter hozzátette, hogy a Ger-
jenben lakók eddig 21 kilométeres kerülő-
vel tudták elérni Paksot.

Május 4. óta használhatják a közlekedők a Ger-
jen és Paks közötti új utat. Az út a község és 
a paksi atomerőmű déli bejárója között épült 
meg 11 kilométeren. A beruházással a Gerjen-
ben lakók régi vágya teljesült. Romhányi Ká-
roly, a település polgármestere azt mondta, 
hogy az átadott út kiemelkedően népszerű, a 
helyiek örömmel vették használatba.
Szabó Péter, Paks polgármestere a beruházás 
kapcsán kiemelte, hogy az új út nagy segítsé-
get jelent a közlekedőknek. Hiszen a munka-
vállalók és a más célból a településről Paksra 
utazók korszerű, új szakaszon autózhatnak, 
időt és üzemanyagot spórolva.
Süli János országgyűlési képviselő azt mond-
ta, hogy ez a beruházás is jól mutatja a térség 
fejlődését. Mint fogalmazott, Paks környékén 

szinte alig van már olyan út, ami ne újult vol-
na meg az elmúlt években.
A projekt szorosan kapcsolódik a Kalocsa–
Paks új Duna-híd építéséhez. Ágh Péter, az 
Építési és Közlekedési Minisztérium állam-
titkára úgy tájékoztatott, a kormány egyik ki-
emelt célja, hogy az infrastrukturális környe-
zet a kistelepülések vonzáskörzetében is fej-
lődjön. Hozzátette, hogy a korábbi útvonal 

nagy kerülőt jelentett a közlekedőknek, ez 
pedig napi ingázás mellett hatalmas távolsá-
got, időt, illetve ökoló-giai lábnyomot.
A kivitelező a Duna Aszfalt Zrt. volt, az út 15 
milliárd forintból épült meg. Az új úton 90 
km/h a megengedett legnagyobb sebesség. 
Az átadó résztvevői kérték, hogy mindenki a 
szabályok betartásával közlekedjen.            

Lovász Krisztián

Közélet

Fotó: Szép Zsóka

Fotó: Babai István
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Vár a megye – fókuszban a megyei értékek

A németek kitelepítésére emlékeztek

Idén is megrendezte a Vár a 
megye elnevezésű programot a 
Tolna Vármegyei Önkormány-
zat. Ötvennégy település, kö-
zöttük Paks is képviseltette ma-
gát a rendezvényen, amelynek 
Simontornya adott otthont. 

Az idei Vár a megye elnevezésű 
programnak a Simontornyai vár 
és annak környezete adott ott-
hont. A rendezvényen, amelyre 
ötvennégy településről több mint 
hétszázan érkeztek, Paks is képvi-
seltette magát. Az önkormányzat 
standjánál a megyei értéktárban 
szereplő paksi siller mellett saj-
tokkal, kenyérlángossal és számos 
más �nomsággal várták a látoga-
tókat. Az érdeklődők megismer-

hették többek között a nagy múl-
tú Gastroblues fesztivált is. Szabó 
Péter polgármester azt mondta, 
hogy a megyei értékek felvonul-

tatásán túl a rendezvénynek ki-
magasló közösségépítő szerepe is 
van. Süli János országgyűlési kép-
viselő hangsúlyozta, hogy a tele-

pülések önkormányzatai büszkék 
lehetnek értékeikre. Az idei ren-
dezvényen ismét bővült a megyei 
értéktár. 2023-ban Wosinsky Mór 
múzeumigazgató munkássága, 
valamint a bátaszéki templom és 
apátsági romkert lett Tolnaikum. 
A rendezvény különlegessége 
idén az volt, hogy éppen zajlottak 
a Simontornyai Várnapok prog-
ramjai. A reneszánsz műemlék a 
település fő látnivalója. A források 
szerint az 1270-es években épít-
tette Döröcske nembeli Salamon 
�a, Simon alországbíró, gótikus 
stílusban. A kilenc évvel ezelőtt 
elindított Vár a megye  program-
mal a Tolna vármegyei közgyűlés 
a vármegye értékeire kívánja rá-
irányítani a �gyelmet.                    -lk-

Megemlékezést tartott a Paksi Német 
Nemzetiségi Önkormányzat a paksi és 
dunakömlődi németek kitelepítésének 77. 
évfordulója alkalmából. Hagyományosan 
ezt a dunakömlődi emlékműnél teszik, ám 
ebben az esztendőben a Csengey Dénes Kul-
turális Központba is várták a lakosságot 
�lmvetítésre és kiállításra. 

– A potsdami konferencia döntései után a 
magyar minisztertanács 1945. december 22-
én elfogadta a hon�társaink kitelepítéséről és 
jogfosztásáról szóló kormányrendeletet. En-
nek folyományaként 1946. január 19-én indult 
el az első vagon Budaörsről, és ezzel megkez-
dődött a magyarországi németek kitelepíté-
se – mondta beszédében Féhr György, a Pak-
si Német Nemzetiségi Önkormányzat elnöke 
a paksi és dunakömlődi németek kitelepítésé-
nek 77. évfordulója alkalmából tartott esten.
Beszélt arról, hogy 1945 őszén komoly ellenál-
lás bontakozott ki Tolna megye több települé-
sén, köztük Dunakömlődön. Az ellenállások, 
tiltakozások megtorlásaként 1946. május 29-
én a dunakömlődi lakosság 98 százalékát el-
hurcolták Németországba.
– Az akkori hatalom képviselői, tartván a na-
gyobb ellenállástól, igyekeztek a kitelepíté-
si kvótákat a kistelepülések teljes kiürítésé-
vel végrehajtani, így megyénk nagyobb váro- 
sait elkerülni. Pakson az 1946-os kitelepítések 
a KSH adatai szerint mindössze 15 főt érintet-
tek. De az a több száz paksi hon�társunk, akit 

a statisztikák csak úgy említenek, hogy más 
helyre költözött, többségében azokat jelen-
ti, akiket az elhurcoltakhoz hasonlóan kidob-
tak otthonukból, vagyonukból, megfosztot-
tak megélhetési lehetőségüktől – mondta Féhr 
György.
Hozzátette, hogy az elhurcolások még 1947-
ben is folytatódtak, ahogy azt Stenger Pál volt 
dunakömlődi lakos könyvéből tudhatjuk, ek-
kor Paksról és környékéről további 115 főt 
hurcoltak el Németországba.
Az esten levetítették Sós Ágnes �lmrende-
ző Tiszta sváb című dokumentum�lmjét, 
valamint megnyitották Till Jánosné (Szek-
szárd) kiállítását, aki a Tolna megyei svábok 

1875–1940 közötti öltözködését mutatja be 
babáin. Till Jánosnénak a tradicionális ma-
gyarországi német népviselet megőrzéséért, 
a Tolna megyei német nemzetiségi értékek 
ápolásáért és a megyei németség kulturális 
hagyományainak továbbadása érdekében 
végzett áldozatos és önzetlen munkájáért 
a Tolna Megyei Német Önkormányzatok 
Szövetsége a Tolna Megyei Németségért Ní-
vódíj elismerést adományozta 2022-ben. 
Két nappal később a dunakömlődi kitelepíté-
si emlékműnél tartottak megemlékezést. Köz-
reműködtek a Paksi Deák Ferenc Általános Is-
kola diákjai és a Roger Schilling Fúvószenekar.                        

Kohl Gy.

Közélet

Fotó: Szép Zsóka

Fotó: Szép Zsóka
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Közélet

Újabb buszteszt a Paksi Közlekedési Kft.-nél 

Ingyenes LED-izzók a lakosságnak

Több mint egy héten keresztül tesztelt egy 
elektromos Mercedes buszt a Paksi Közleke-
dési K�. A város tömegközlekedését bizto-
sító cég az 1-es vonalon állította munkába a 
korszerű buszt. A tesztüzem során kiemel-
ten �gyelték az akkumulátorok teljesítmé-
nyét. A sofőrök oktatáson vettek részt, hogy 
a lehető legtöbb ismeretet megszerezzék a tí-
pusról. Az e-Mercedes buszra ingyenes volt 
a felszállás.

Ezüstnyílhoz méltó megjelenést biztosít szí-
nével a Mercedes elektromos busz. A modern 
jármű Németországból érkezett hazánkba, 
és június 9-ig áll a kiválasztott hazai partne-
rek rendelkezésére Kaposváron, Budapesten, 
Békéscsabán és Pakson. A Paksi Közlekedési 
K�. május 21. és 29. között kapott lehetőséget 
a tesztelésre. 
A buszvezetők felkészítése is része volt a 
tesztnek. Ez a jármű sokban hasonlít egyéb-
ként a már forgalomban lévő Solarisokhoz: 
nem bocsát ki kipufogógázt, és ugyanúgy le-
het tölteni például telefont utazás közben.
Hat nagyfeszültségű akkumulátorcsomag 
kapott helyet a Mercedes eCitaroban, ame-
lyek névleges összteljesítménye 590 kilo-
watt. A Paksi Közlekedési K�. a tesztüzem 
során kiemelten �gyelte a hatótávolságot is. 
Király István személyszállítási szakmai irá-
nyító arról tájékoztatott, hogy a tesztjárat jól 
vizsgázott, kifogástalan volt az akkumuláto-
rok teljesítménye a tesztüzem során.

A vezérképviselet szerint ez a típus nagyon 
népszerű. Uray Dóra, az Omnibus Hungaria 
K�. ügyvezetője azt mondta, hogy több mint 
1900 darabos megrendelésállománya van 
már ennek a busznak, ebből ezret már ki is 
szállítottak. Ez az autóbusz újdonság, és azért 
hozták most bemutatni Magyarországra, 
mert a legmodernebb és legnagyobb energia-
sűrűségű akkumulátorral rendelkezik, amit a 
Mercedes jelenleg kínálni tud. A jármű több-
féle kivitelben létezik, szóló és csuklós is ren-
delhető. A gyártó az utasszámhoz javasolja a 
megfelelő méret kiválasztását.

A paksi utasok a Város napján közelebbről 
is megismerhették ezt a buszt, amelyre aztán 
a forgalmi teszt során ingyenesen lehetett 
felszállni az 1-es vonalon. A tesztelésre az 
Energiaügyi Minisztérium támogatásával, a 
Zöld Busz Program keretében zajló projekt 
részeként nyílott lehetőség. A HUMDA Ma-
gyar Mobilitás-fejlesztési Ügynökség Zrt. 
által koordinált Zöld Busz Program célja, 
hogy mind a lakosság, mind az üzemelte-
tő hasznos tapasztalatokat szerezzen minél 
több elektromos meghajtású autóbuszról.                                        

   Lovász Krisztián

Megközelítőleg hatszáz háztar-
tásnak osztottak ki tizenegy-
ezer LED-izzót Pakson abban a 
programban, amelyhez az ön-
kormányzat márciusban csatla-
kozott. Az energiaszámla csök-
kentését célzó országos akció-
ban részt vevő lakosoknak 
ingyenesen biztosított a CYEB 
Energiamegoldások K�. ener-
giatakarékos LED-égőket. 
Azok vehettek részt a program-
ban, akik paksi lakcímkártyával 
rendelkeznek, és van a nevükön 
villanyáramszámla. Az igénylők-
nek a ledcsere.hu honlapon kel-
lett regisztrálniuk, majd a kért 
adatok megadása és dokumen-
tum feltöltése után a rendszer az 
éves áramfogyasztás, a használt 

izzók száma és használati ideje 
alapján kiszámolta, hogy az adott 
háztartás hány darab ingyenes 
LED-égőre jogosult. Az átadás a 
Csengey Dénes Kulturális Köz-

pontban zajlott május 22. és júni-
us 2. között. 
Meixner István, a CYEB Ener-
giakereskedő K�. ügyfélkap-
csolatok igazgatója elmondta, 

hogy két év garanciát vállalnak 
az izzókra. Kiemelte, hogy az új 
LED-fényforrások használatával 
a háztartások világítási költsége 
legalább kilencven százalékkal 
csökkenthető, és egy izzó élet-
tartama elérheti akár a tíz évet.
Szabó Péter polgármester felhív-
ta a �gyelmet, hogy azoknak is 
szeretnének lehetőséget biztosíta-
ni a LED-csere-programban való 
részvételre, akik most lemaradtak 
róla. Terveik szerint erre decem-
berben lesz lehetőség.   
A környezetbarát kezdeménye-
zéshez eddig háromszáz telepü-
lés csatlakozott. A kiadott izzók 
száma eléri az egymillió-kétszáz- 
ezret.

Kohl Gyöngyi

Fotó: Szép Zsóka

Fotó: Szép Zsóka
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Új orvos, új helyen a nyolcas körzetben

Idén is díjazza a tehetséget az alapítvány
Kiírta idei pályázatát a Tehet-
séges Paksi Fiatalokért Alapít-
vány. Pályázni az általános isko-
la 5. osztályától az első diploma 
megszerzéséig tartó időszakban 
lehet, feltétel, hogy a pályázó ál-
landó lakóhelye Paks vagy itt ta-
nul. (Csoportban vagy csapatban 
elért eredménnyel benyújtott 
egyéni pályázatot a kuratórium 
nem értékel.) Pályázni lehet szak-
mai és tanulmányi teljesítmény-
nyel, amely bizonyítja a pályázó 
eredményességét, tehetségét. Me-
gyei, regionális és nem központi 
szervezésű országos tanulmányi 
versenyen elért első helyezéssel. 
A központi szervezésű (minisz-
térium, hatóság, Magyar Keres-
kedelmi és Iparkamara) orszá-
gos tanulmányi versenyeken elért 
első tizenöt helyezés valamelyi-
kével. Valamennyi művészeti ág-
ban egyéni és csoportos alkotás-
sal, koncerteken, előadásokon, 

fellépéseken, irodalmi pályázato-
kon elért eredményekkel. Az or-
szágos szakszövetségek és a Ma-
gyar Diáksport Szövetség által 
szervezett versenyeken elért 1–3. 
helyezéssel (sport kategória ese-
tén). Tanulmányi ösztöndíjra az 
pályázhat, aki tanulmányai során 
eddig tartósan kiemelkedő ered-

ményt ért el és a 2023/2024-es 
tanévben valamelyik hazai felső-
fokú intézmény nappali tagozatán 
utolsó éves hallgató lesz. A pályá-
zó tanulmányi átlagának 4,5 fölött 
kell lennie a 2022/2023-as tanév 
mindkét félévében. Pályázhatnak 
azok a felnőttek (egyénileg vagy 
csoportban), akik alapfeladatu-

kon felül eredményes tehetség-
gondozó tevékenységet folytatnak 
paksi �atalok körében. Felnőtt dí-
jazására munkáltató is nyújthat be 
pályázatot. A pályázatot írásban, 
az erre szolgáló űrlapon kell be-
nyújtani, ami a részletes kiírással 
együtt megtalálható a Paksi Pol-
gármesteri Hivatal polgármeste-
ri titkárságán, vagy letölthető a 
paks.hu honlapról. A pályázato-
kat a Polgármesteri Hivatal titkár-
ságára várja a Tehetséges Paksi Fi-
atalokért Alapítvány 2023. szep- 
tember 15-én 12 óráig. A sikere-
sen pályázókat az elbírálást köve-
tően értesítik, és meghívót kap-
nak a díjkiosztó ünnepségre. A 
pályázat eredményét a város hon-
lapján közzéteszik. A pályázattal 
kapcsolatban további információt 
Szabó Béla József (20/376-7457) 
és Takács-Kern Ágnes (75/500-
565) ad.

Kohl Gyöngyi

Június elsejétől dr. Ságh Beáta látja el a nyolcas 
számú háziorvosi körzet pácienseit tartós he-
lyettesítésben – jelentette be dr. Bodnár Imre, a 
Paksi Gyógyászati Központ főigazgatója sajtó-
tájékoztatón, amit Szabó Péter polgármester-
rel tartottak. A helyszín a II. számú városi ren-
delőintézet (Barátság út 2.) volt, mivel az érin-
tett körzet betegeit itt fogadja majd a doktornő. 
Megváltozott a rendelési idő is, szerdánként 
12-től 16 óráig, a többi hétköznapon 9-től 13 
óráig lesz rendelés. Dr. Bodnár Imre az átállási 
időszakra kéri a betegek türelmét. 
Szabó Péter polgármester megköszönte dr. 
Barok József háziorvosnak a több évtizedes 
gyógyító tevékenységét, egyben jó munkát 
kívánt dr. Ságh Beátának. A sajtótájékoztatón 
elhangzott, hogy a doktornő korábban dol-
gozott már háziorvosként Pakson, majd pszi-
chológusként folytatta szakmai pályafutását, 
miközben részt vett a központi orvosi ügye-
let munkájában is. A nyolcas háziorvosi kör-
zet ellátásában két asszisztens segíti a mun-
káját, Farkasinszki Réka, akit már ismernek a 
betegek, a másik asszisztens Asbóth Éva, aki 
a gyógyászati központ állományából érkezik. 
Ahogy arról korábban beszámoltunk, a nyol-
cas háziorvosi körzetet ellátó dr. Barok József 
egyéni vállalkozóval 2018. november 20-án 

kötött egészségügyi ellátási tevékenységre vo-
natkozó szerződés a vállalkozó felmondásá-
ra tekintettel 2023. május 31-én megszűnt, a 
praxisjog 2023. november 30-ig elidegeníthe-
tő. A nyolcas háziorvosi körzetben 2022. de-
cember elsejétől mostanáig dr. Major Zoltán 
háziorvos látta el a betegeket szintén tartós 
helyettesítésben. 

Dr. Bodnár Imre, a Paksi Gyógyászati Köz-
pont főigazgatója arról is tájékoztatott, 
hogy a paksi alap- és szakellátást érintő, 
tavasszal lezajlott átszervezésekkel együtt 
járó költözések sikeresen befejeződtek. 
A tapasztalatok alapján a betegek megszok-
ták az új rendet.

Szép Zsóka

Közélet

Fotó: Babai István/archív

Fotó: Szép Zsóka
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Energiamixer – kihirdették az eredményt

www.paks2.hu  |   Paks II. Atomerőmű Zrt.

Az ország minden tájáról több 
tucatnyian neveztek a Paks II. 
Atomerőmű Zrt. felső tagoza-
tos diákoknak kiírt pályázatá-
ra. Az Energiamixer elnevezés-
sel meghirdetett versenyen pre-
zentációt kellett elkészíteniük a 
nevezőknek, amelyben előnye-
ikkel és hátrányaikkal együtt 
bemutatták azokat az erőműtí-
pusokat és áramtermelési mó-
dokat, amelyek hozzásegítik 
hazánkat a klímavédelmi cé-
lok eléréséhez. Kötelező ele-
mek voltak a megújulóenergia-

termelés (nap, szél, víz stb.) 
előnyei és hátrányai; az atom-
energia előnyei és hátrányai; a 
fosszilis (szén, földgáz) alapú 
energiatermelés előnyei és hát-
rányai. Formai megkötés nem 
volt, a prezentáció készülhe-
tett tetszőleges szo�verrel vagy 
applikációval.
– Izgalmas és színvonalas pá-
lyamunkák érkeztek a május 
10-i határidőre. Úgy látjuk, a 
jövő nemzedéke tisztában van 
vele, hogy hazánknak milyen 
földrajzi adottságai és lehetősé-

gei vannak, és azzal is, hogy mi-
lyen fontos olyan energiami-
xet kialakítani, ami �gyelem-
be veszi a klímavédelmi célokat 
is – mondta a zsűri tagjaként 
Rákóczi Péter, a társaság kom-
munikációs igazgatója. Az ér-
tékelésben részt vett a Paks II. 
Atomerőmű Zrt. humánerőfor-
rás igazgatója is. Benedek Áron 
kifejtette, nagy örömükre szol-
gált, hogy számos pályázó vide-
ón is rögzítette a prezentációra 
épülő előadását, igazán inter-
aktívvá téve ezzel a téma feldol-

gozását. Hozzátette, hogy a pe-
dagógusok szemmel látható-
an valódi mentorként segítették 
diákjaikat a verseny során.
A zsűri három fődíj és egy kü-
löndíj odaítéléséről döntött. A 
legjobb három alkotás bekül-
dői: Tóth Zsolt, Vígh István és 
Buzás Hunor, a hódmezővá-
sárhelyi Szent József Kertvá-
rosi Katolikus Általános Iskola 
diákjai, Gruchman Bernadett, 
Humli Virág Zsó�a és Veres 
Vica Váchartyánról, illetve La-
katos Ábel a kalocsai Nagyasz-
szonyunk Katolikus Óvoda, Ál-
talános Iskola és Gimnázium-
ból. Különdíjban részesültek 
Hábermáyer Alex és Zsivicza 
Bence, a Kalocsai Fényi Gyu-
la Általános Iskola Kertvárosi 
Tagiskola diákjai.
A négy díjazott alkotás készítői 
egy-egy családi belépőt nyertek 
a Csodák Palotájába.

-kgy-

Atomerőmű

A klímabarát módon megtermelt áram döntő forrása Magyarországon az atomenergia.
A hazai szén-dioxid-mentesen előállított villany közel háromnegyedét a Paksi Atomerőmű 
négy blokkja termeli.
Az épülő két új paksi egység a nukleáris energiatermelés hosszú távú fenntartására hivatott.

NAPELEMPARKOK
14,5 %

LAKOSSÁGI PV
7,4 %

SZÉL
2,8 %

VÍZ
0,8 %

GEOTERMIKUS
0,0 %

Ismerje meg közelebbről 
a projekten dolgozó szakembereket! www.paks2.hu
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Új jövőkép kell az atomenergetikában 

Az Európai Bizottság jóváhagyta a két új 
paksi blokk megvalósítására vonatkozó 
szerződések módosítását, jelentette be Szij-
jártó Péter május 25-én. A külgazdasági és 
külügyminiszter emlékeztetett arra, hogy a 
beruházás felgyorsítása érdekében a ma-
gyar és az orosz fél áprilisban megállapo-
dott a kivitelezési és �nanszírozási szerző-
dések módosításáról – ezeket a dokumen-
tumokat hagyta jóvá május 24-én az Unió, 
írják a paks2.hu honlapon. – A szerződés-
módosítás révén lehetővé válik, hogy a leg-
szigorúbb biztonsági előírások betartása 
mellett a következő évtized legelején szol-
gálatba álljanak a paksi blokkok. Az előké-
szítés után immár a látványos �zikai mun-
kák is elkezdődhetnek a telephelyen – hang-
súlyozta Szijjártó Péter, hozzátéve: hazánk 
földrajzi adottságai mellett a nukleáris ener-
gia képes leginkább garantálni a védettséget 
a nemzetközi energiapiac bizonytalanságai-
tól. Fotó: Paks II. Zrt.

– Magyarország nem mond le klímapoliti-
kai vállalásairól, de az energiakrízis miatt is-
mét az ellátásbiztonság és a meg�zethetőség 
került előtérbe – fogalmazott az energiaügyi 
miniszter. Lantos Csaba a Magyar Innová-
ciós Szövetség nemrégiben tartott tisztújító 
közgyűlésén azt is kiemelte, hogy a bizton-
ságos és gazdaságos energiaellátás nem old-
ható meg innovációk nélkül.
Lantos Csaba hangsúlyozta, hogy számotte-
vően csökkenteni kell az energiafüggőséget, 
meg kell változtatni az energiatermelés és a 
beszerzés szerkezetét, amiben jó úton halad 
Magyarország. A földgázellátás kapcsán az 
elmúlt 10-12 év nagy eredményének nevez-
te, hogy Szlovénia kivételével ma már min-
den irányból kétirányú, nagynyomású veze-
tékrendszer áll rendelkezésre, a hazai gáztá-
roló-kapacitás pedig az egyik legnagyobb az 
Európai Unión belül.
Az áramellátás területén jók a hazai infra-
strukturális adottságok, fejlett a gerinchá-
lózat, ugyanakkor a gyorsan növekvő idő-
járásfüggő megújuló energiatermelők je-
lentős hálózatfejlesztési és tárolói igényt 
indukálnak – mutatott rá a miniszter. Azt 
mondta, hogy jelentős kihívás az elektro-
mos áram iránti növekvő igény. Jelenleg 
az átlagos napi áramfogyasztás felét, mint-
egy 3000 megawattot (MW) tudnak a ha-
zai alaperőművek – a paksi, a mátrai és 
néhány távfűtőmű – előállítani. Magyar-
ország importra szorul, de amikor a nap-
erőművek erőteljesen termelnek, már ex-

portálni is tud az ország, ahogy ez május 
elején is megtörtént.
Tájékoztatása szerint jelenleg több mint 4750 
MW ipari és háztartási méretű napenergia-
kapacitás üzemel az országban. Magyaror-
szág 2030-ig 6,5 GW beépített kapacitás el-
érését vállalta az EU felé, de ez biztosan 10 
GW fölött lesz. Ez az energiaszuverenitás irá-
nyába tett fontos lépés, ugyanakkor az időjá-
rásfüggő megújuló energiaforrások termelé-
se miatti többlet kezelése jelentős fejlesztése-
ket tesz szükségessé.
– Atomenergia nélkül nincs fenntartható klí-
mapolitika, a nukleáris kapacitásokat fenn 
kell tartani, és bővíteni kell azokat. Az ener-

giaszuverenitás elérése és a megnövekedett 
energiaigények kielégítése érdekében Paks I. 
üzemidejét meghosszabbítjuk, és a kormány 
elkötelezett a Paks II. projekt mielőbbi meg-
valósításában – mondta Lantos Csaba. Az 
miniszter kitért arra is, hogy az energiadiver-
zi�káció további előmozdítása érdekében �-
gyelmet fordítanak egyebek mellett a tiszta-
szén hasznosításának lehetőségeire, az akku-
mulátorok elterjedésére, a vízerőművekben 
rejlő potenciál és a szivattyús tározóerőmű-
vek vizsgálatára. Ide sorolta még a hidrogén 
széles körű hasznosítását és a nukleáris kis-
erőművek működési tapasztalatainak feldol-
gozását is.                                          Szabó Vanda

Atomerőmű

Fotó: Babai István/archív
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Mozaik

Tavaszi randevú a gimnáziumban
Tavaszi randevúra hívta a Paksi Vak Bottyán 
Gimnázium és a Paksi Vak Bottyán Gimná-
zium Öregdiákjai Egyesülete az érdeklődőket 
május 27-re az iskolába. Dr. Harmat Gabriel-
la, az egyesület elnöke köszöntőjében arról be-
szélt, hogy meghatározó élmények érték az is-
kola valamennyi diákját, emblematikus taná-
rok tanították őket, szakmai sikerek kezdete 
lehetett az a négy év, amit itt tölthettek. Ismer-
tette az öregdiákok egyesületének munkáját, 
és csatlakozásra kérte a megjelent korábbi diá-
kokat. Rompf Gabriella, a gimnázium igazga-
tója hangsúlyozta, hogy minden intézményve-
zető fontosnak tekintette a hagyományőrzést 
és az öregdiák egyesület munkáját. Köszön-
tötték a rendezvényen Vajnai Jánost, a gim-
názium nagyra becsült, immár 91 esztendős 
volt tanárát, aki a Tavaszi randevún átvehet-
te Rompf Gabriellától a Vak Bottyán Gim-
náziumért Emlékérmet. A köszöntőket gála-
műsor követte, a gimnázium jelenlegi diák-
jainak előadásában. Bedecs Tamás és Kovács 
Léda verset mondtak, Szucsán Zalán tekerőn 
játszott, és színpadra lépett a Nős Dalma, Jó-
zsa Lilla, Balogh József Máté hangszeres trió 
is. Az énekkar Klenk Réka karnagy vezetésé-

vel adott műsort, citerán közreműködött Ba-
logh Emőke. A közönség modern- és néptánc 
műsorszámokat is megtekinthetett. A gálamű-
sort követően megnyitották Vajnai János kiál-
lítását a Gimi Galérián, ahol az egykori tanár 
Pakssal kapcsolatos alkotásai is megtekinthe-
tők. Közös könyve jelent meg Acsádi Rozália 
művész-tanárral Reveláció címmel. A Vajnai 
János rajzait Paksról és környékéről, valamint 

Acsádi Rozália versrészleteit tartalmazó köte-
tet Kováts Balázs által vezetett író-olvasó talál-
kozón mutatták be a rendezvényen. A Tava-
szi randevú programja volt Péger József, Péger 
Zsuzsanna és Stadler Krisztina iparművészeti 
termékeinek vásárlási lehetőséggel egybekö-
tött bemutatója is. A rendezvény ideje alatt a 
gimnázium korábbi évkönyveit is megvásárol-
hatták az érdeklődők.                                -emma-

Fotó: TelePaks

Szerezz 

Játssz új Meglepetés
sorsjegycsaládunkkal, és nyerj akár

millió
forintot!75

Keresd a sorsjegycsaládot a lottózókban, a karitatív sorsjegyárusoknál, a postákon és a kijelölt MOL töltőállomásokon!

www.szerencsejatek.hu
#maradjonjáték  18
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A kaktusz virága című francia 
vígjátékot adta elő az Apropó 
Színjátszó Egyesület a Csengey 
Dénes Kulturális Központban 
május 25-én. A társulat lelkesen 
készült a premierre, négy éve 
dolgoznak a színdarabon, amit 
minimalista, de látványos, kéz-
zel festett díszlettel vittek szín-
padra. Pierre Barillet és Jean-Pi-
erre Grédy darabját Vida Zsolt 
és Feil Gréta rendezte. Kajá-

ri Bettina, Tibai Eszter, Gyulai 
István, Komáromi János is sze-
repeltek az előadásban. Csapó 
Ágnes a megalakulás óta tagja 
az egyesületnek, több darabban 
is játszott, a mostani alkalom-
mal az egyik főszereplőt, Miss 
Dickinsont alakította. Kocsner 
Gábor első főszerepét, dr. Julian 
Winston fogorvost játszotta a 
színdarabban.                                

Sólya Emma

A Paksi Angyalok az Állato-
kért Alapítvány vezetői látogat-
tak el a Kincskereső Gyermek-
könyvtárba május 25-én. Fricz 
Anita és dr. Merész Laura jó-
voltából megtudhatták a gye-
rekek, hogyan történik a pak-
si ebrendészeti telepen a kutyák 
örökbefogadása, és arról is be-
szélgettek, hogy milyen az ál-
latorvos munkája. A gyerekek 

megismerhettek egy kiskutyát, 
Connort, megsimogathatták és 
meghallgathatták a szívdobogá-
sát. A Paksi Angyalok képvise-
lői megmutatták az érdeklődők-
nek azt a tányéralátétet, amelyen 
a telep kutyusainak fotója látha-
tó. Egy hatdarabos szettet közös-
ségi oldalán licitre is bocsátott az 
alapítvány, a bevételt a kutyák el-
látására fordítják.                       -se-

A Város napján nyitották meg 
az idei szezonra a KisCiCa  
nevű közöségi teret a kultu-
rális központ árkádja alatt. 
A  Chilladratta program kere-
tében zenét hallgathattak az 
arra járók május 26-án, más-
nap pedig gyermeknapi mo-
torsimogatót tartottak a hely-
színen a kalocsai Blue Knights 
LE MC jóvoltából. A  Sunset 

és Chill elnevezésű idei prog-
ramsorozat június 30-ig tart, 
lesz még retro est, közleke-
désbiztonsági délután, kon-
certek és közönségtalálkozó. 
A programokról tájékozódhat-
nak például a Csengey Dénes 
Kulturális Központ internetes 
felületein, valamint a paks.hu 
honlapon az eseménynaptár-
ban.                               -emma-

Buddha szobor, Fudzsi, japán-
kert, Tokió és metróhálózata – 
ezekről is készített fotókat dr. 
Bősz Ildikó Japánban. Hirtelen 
elhatározásból utazott ki a �á-
hoz, aki három hónapot dolgo-
zott a keleti országban. A Paksi 
Pákolitz István Városi Könyvtár 
Paksi világjárók című sorozatá-
nak volt a vendége dr. Bősz Il-
dikó, aki előadásában az ország 
földrajzi elhelyezkedésére és tör-
ténelmére is kitért. Beszélt arról 

is, hogy vallásos, hagyomány-
tisztelő nép a japán, kedve-
sek, udvariasak, valamint hogy 
szembeötlő az ország rendezett-
sége és tisztasága. A Paksi Vi-
lágjárók című programot már-
ciusban indították el a városi 
könyvtárban, ez volt a harmadik 
előadás, a sorozat ősszel folyta-
tódik. A rendezvények alatt az 
adott ország szépirodalmát is 
ajánlják az érdeklődőknek. 

-se-

Fotó: TelePaks

Fotó: TelePaks

Fotó: TelePaks/archív

Forrás: a Paksi Angyalok Facebook-oldala

Kultúrmorzsák
A kaktusz virága a Csengey színpadán

Paksi Angyalok a kutyákról Újra nyitva a KisCiCa

Paksi világjárók a könyvtárban

 Paksi Hírnök, 2023. június 2. n 13



Az eltűnt városkép nyomában
Boszorkányperek Pakson 2. rész

A halálos ítéletét a kényszer alatt 
tett vallomása alapján mond-
ták ki. Nehéz eldönteni, hogy a 
bába- és füvesasszony történeté-
ben vajon a józan ész hiánya, az 
emberi tudatlanság vagy az is-
meretlen dolgoktól való félelem 
hajtotta-e máglyára a delikvenst. 
A tanúk tizenkét évre visszame-
nő sérelmeket róttak fel neki: 
iszákos, verekedős, �a nem �ze-
ti meg adóját, lánya tolvaj, uno-
kája kötekedik lánypajtásaival, 
kopó képében megeszi mások 
tejfölét, beköpköd a házak udva-
rára, amitől megnyomorodnak a 
lakók, kiszedi ellenfelei csontja-
it, vagy átrepül a Duna felett stb. 
A vádlott bevallotta, hogy éjsza-
kánként a paksi Duna-parton 
lólábszárcsontokat gyűjtött, az-
zal gyógyított, amit lánykorában 
egy győri török asszonytól lesett 
el. Leginkább a gyapai búcsújá-
róhely fűzfája alatt csörgedező 
forrásvizet használta gyógyítás-
ra, de nem ritkán tehénvizeletet. 
Kínvallatásakor tagadta a ron-
tásokat, de elismerte többéves 
szerződését az ördöggel. Sán-
ta Pila a Paks körüli települések 
mindegyikén megfordult, és az 

ott lakó összes bábával, füvesasz-
szonnyal kapcsolatba került, in-
nen származhat a főboszorkány 
titulusa. Nem éppen hétközna-
pi tudásával, rendezetlen élet-
körülményeivel, valamint kissé 
heves és nehéz természetével ki-
tűnt a környezetéből. Megvádo-
lására bőven szolgáltatott ada-
lékokat. Több mint hatvan kér-
dést tettek fel neki, miközben 
tüskés lóra is felültették. A tor-
túrák során elviselte a levetkőz-
tetését, az ujjainak összepréselé-
sét, az összekötözését, a testének 
harapófogóval való csipdesését, 
a csuklóján a szorító bilincse-
ket, a hírhedt spanyolcsizmát és 
a testének gyertyákkal való ége-
tését, ám a nyolcadiknál testileg 
és lelkileg összeomlott. A kín-
zások hatására beismerte, hogy 
megrontotta a paksi Kolos Ger-
gelyt a lábára vetett rontófű sár-
ga virágjával, ugyanakkor ki 
is kúrálta a bajából. Elismerte, 
hogy járt a boszorkányok talál-
kozóhelyén, a Szent Gellért-he-
gyen, valamint a Pakshoz köze-
li bölcskei és kömlődi hegyen, 
ahol csak „kökörics füvet”, „ara-
nyos pátrácot” keresett. Képze-

1741-ben egy máglyára küldött 
paksi „boszorkány” is bevallot-
ta, hogy részt vett a Gellért-he-
gyen boszorkányszombaton. Páli 
Péterné Vörös Ilona (közismert 
nevén: Sánta Pila) 62 éves kálvi-
nista paksi bábaasszony boszor-
kánypere Simontornyán zajlott 
Perczel József alispán felügyele-
te alatt. Elfogásának körülmé-
nyeiről annyit tudunk, hogy Ta-
más Zsuzsa, szintén megégetett 
dunaszentgyörgyi bábaasszony a 
társának nevezte meg Sánta Pilát, 
és azt vallotta, hogy éveken át 
együtt rontottak és gyógyítottak. 
A nyolcadik tortúra (tüskés lóra 
ültetés) alatt megtört asszony 
legsúlyosabb kijelentése, hogy 
Vörös Ilona a környék főboszor-
kánya, már mindenképpen ele-
gendőnek bizonyult a perbe fo-
gáshoz. 1741 tavaszán fogták el, 
március 14-én Pakson kihallgat-
ták a tanúkat, hat tisztes, szava-
hihető polgár vallott ellene. Négy 
nappal később Simontornyán a 
vármegyei börtönben készült a 
vádlott kihallgatási jegyzőköny-
ve, amelyben tagadta a rontás és 
gyógyítás vádját. Még aznap a 
kínvallatásakor a beismerő vallo-
mását is lejegyezték. A per a vár-
megye alispánja, esküdtek, táb-
labírák és az ügyész jelenlétében 
folyt, és a vádlott védekezhetett. 

lőereje szárnyalt az ördöngössé-
gek felsorolásakor és az ördöggel 
való viszonyának elmondása-
kor, de tagadta a seprűn lovag-
lást. Az ördögtől kapott pénzzel 
testét megdörzsölte és a „Czucz 
kerekedgyé” varázsigével vál-
tozott sassá. A galamb képé-
ben mutatkozó ördögtől tanult 
„Czucz hirivel”, vagyis a Go-
nosz nevének mondásával ron-
totta meg a postakocsis száját. 
Milusnak, olykor Plutónak ne-
vezte az ördög mátkáját, akivel 
táncolt és együtt hált. A szent-
háromság megtagadásakor az 
ördög pénzt csempészett a zse-
bébe. A boszorkányok dobo-
saként egy fél dióhéjon dobolt 
két szál tollal. Végül az ördöggel 
kötött szövetség beismerésével 
eretneksége kellően igazoltatott. 
A keresztény gondolkodás sze-
rint a kereszt megtagadása a leg-
főbb bűnnek számított. Így vé-
gül Sánta Pila, alias Vörös Ilona 
számára a világi bírák sem talál-
tak mentséget. A tanúvallomá-
sok ismertetése és a vádlott ki-
hallgatása után az ügyész halál-
büntetést indítványozott: 

A boszorkányüldözések csak 
1768-ban szűntek meg, amikor 
hosszú évszázadok után Mária 
Terézia teljes szigorral tiltotta be 
a boszorkánypereket. A babonák 
azonban máig velünk élnek, elég 
csak a szomszédos Pusztahen-
cséről felidézni a bagóhegyi bo-
szorkány legendáját, amikor né-
hány évtizede egy sorsüldözött, 
magányosan élő jóságos öreg né-
nét, Vica nénit keverték boszor-
kányság hírébe. 

dr. Hanol János

Boszorkányégetés máglyán (korabeli illusztráció) 

Fotó: magánarchívum
„A Gellért-hegy komor szik-
láival, az ezüst-tükrű Duna 
partján, Budapest szépséges 
panorámájának egyik legérde-
kesebb ékessége. A vértanúha-
lált halt Szent Gellert püspök 
emlékezete fűződik a hegy-
hez. A magyar nép gondolat-
világában azonban egy másik 
alakban is él ez a Gellérthegy 
– ez a mi boszorkányhegyünk. 
Mesék, regék sejtelmes szín-
helye, a babonás fantázia be-
népesítette seprőn lovagló bo-
szorkányokkal.” (Nemzeti Új-
ság, 1941.09.21., 6.o.) 

„…másoknak rettentő példá-
jára elevenyen megh égettes-
sék". (Forrás: Tanulmányok 
Tolna megye történetéből 
11., Szilágyi Mihály: Boszor-
kányperek Tolna megyében, 
437–511.o.) 
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Fotó: Szaffenauer Ferenc

Keszthelyi Katalin fotóit a nőnap apropóján 
idén megrendezett kiállításon ismerhette meg 
„testközelből” a paksi közönség a Csengey Dé-
nes Kulturális Központban. Az alkotó képe-
it azonban az internet révén láthatja az egész 
világ. Katalin autodidakta módon tanult meg 
fotózni. Ebbéli tudását olyan magas szintre fej-
lesztette, hogy rendszeresen sikerrel szerepel 
a Fuji�lm Global pályázatain. Keszthelyi Ka-
talin Dunaújvárosban született, kisgyermek-
kora óta Pakson él. Középiskolai tanulmánya-
it az Energetikai Szakközépiskolában végezte 
menedzserasszisztens szakon. Minden vágya 
az volt, hogy pszichológus legyen. Nem sok 
kellett ahhoz, hogy felvegyék az ELTE-re, ami 
azonban második próbálkozásra sem sikerült, 
így 2002-ben elhelyezkedett az atomerőmű-
ben, ahol jelenleg titkárnő.  – Érdekelnek az 
emberi lélek mélységei, az, hogy mi van a tet-
teink mögött. Magamat is vizsgálgatom, hogy 
mit, miért teszek. Nem engedtem el a pszicho-
lógiát, elvégeztem más mellett a pszichológiai 
asszisztens képzést is, és ezt a tudást kamatoz-
tatom a munkám során. A Dunaújvárosi Főis-
kola kommunikáció-médiatudomány szakán 
diplomáztam, középfokú nyelvvizsgát tettem 
német és angol nyelvből – mondta Katalin, aki 
azt is elárulta, hogy az újságírás a szíve csücs-

ke lett. Az Atomerőmű újságban hobbirovatot 
vezetett, érdekelte, kinek mi és miért éppen az 
a hobbija – ebben is a pszichológia iránti ér-
deklődése vezette. A fotózás 2006-ban, édes-
anyja betegségével jött az életébe. – Az anyu-
kám nem tudott kimenni sétálni, így gondol-
tam, fotózok neki a kinti világról. Csendben 
nézte a képeket, és azt mondta: fotózni min-
denki tud, de meglátni a lényeget, ahhoz te-
hetség kell. Ő nem ismerte fel, mi az, amit ki 
szerettem volna emelni. Ez bántott és egyben 
inspirált engem, ezért mindennap fotóztam, 
kerestem és végül meg is találtam a „lénye-
get”. Azóta több fotóssal megismerkedtem, 
akik segítettek, emellett videókból, könyvek-
ből tanultam – idézte fel. Az első díját 2011-
ben nyerte a Magyar Posta pályázatán, Prá-
ga című fotójával. Azóta számtalan elismerést 
kapott, nemzetközi versenyeken indult, fotó-
it kiállították Chichagóban, Washingtonban 
is. Összetett nemzetközi versenyeken szere-
pelt sikeresen, úgy érzi, minden álmát felül-
múlják ezek az eredmények. Önerőből jutott 
el idáig, mint mondja, a sikerek mindig új és 
új lendületet adnak neki. A barátai, munka-
társai vele örülnek, egy-egy fotója osztályve-
zetői, főosztályvezetői iroda dísze. – A ter-
mészetfotózás a kedvencem, de egyre jobban 

érdekelnek az épületek, a vonalak, a temp-
lombelsők, a tetők. Ha az utcán látok egy tó-
csát, egyből azon gondolkodom, mit lehet-
ne kihozni belőle. Az a bizonyos láthatatlan 
fotósszemüveg mindig rajtam van – mond-
ta. Katalin másik kedvelt elfoglaltsága az uta-
zás. 2011-ben döntött úgy, hogy ellátogat ál-
mai városába, Párizsba. Az ott szerzett élmé-
nyek arra ösztönözték, hogy minél többet 
utazzon. Járt már Európa szinte összes or-
szágában, Olaszországból másfél hete érke-
zett haza. Nem látogat el ugyanarra a helyre 
kétszer, mindig új helyeket szeretne felfedez-
ni, új élményeket szerezni, hiszen nagy a vi-
lág – vallja. A bakancslistáján kipipálta már 
Norvégiát és az éjféli napsütést, és idén még 
szeretne eljutni a Stonehenge-hez. Autóbusz-
szal, társasutazással járja a világot, miközben 
nagyon sok emberrel megismerkedhet.  Ka-
talinból árad a kiegyensúlyozottság és a derű. 
El is árulta ennek okát. – Elégedett vagyok. 
Fotózhatok, utazhatok, olvashatok kedvemre. 
Sok barátom van, akik azt mondják, hogyha 
rám néznek, megnyugszanak. Harmóniában 
vagyok az életemmel, mindig megtaláltam 
azt, ami kiteljesített, soha nem volt hiányér-
zetem.

Sólya Emma

Portré

Jó napot, mi újság?

Keszthelyi Katalin 

 Paksi Hírnök, 2023. június 2. n 15



Tárgy/
történet

A múzeum második vitrinsorának egyik tá-
rolójában több kecses alakú égő („körte”, iz-
zólámpa) van kiállítva, hiszen az atomerőmű 
több ezer helyiségében használják a fényfor-
rás számos változatát az adott tér funkciójához 
igazodva. A lámpákról eszünkbe jut a Tungs-
ram márkanév, amelynek történeti szálai 1896. 
augusztus 1-jéig nyúlnak vissza, ugyanis ekkor 
alapította a Pesti Magyar Kereskedelmi Bank 
és az Egger testvérek az Egyesült Izzólámpa és 
Villamossági Részvénytársaságot, amelynek 
jogutódja a Tungsram Rt. 
Az évtizedek során a gyár termékei világszer-
te ismertek és elfogadottak lettek, a Tungsram 
védjegyet az 1990-es évek végéig mintegy 115 
országban jegyezték be. Az izzólámpák törté-
netének fontos dátuma az 1881-es világkiál-
lítás, Edison ott mutatta be az elektromos iz-
zólámpáit, amelyek kezdetben költségesebbek 
voltak a gázvilágításnál, és fényűzésnek számí-
tottak. Ám zárt helyiségek fényes megvilágí-
tásához a világítógázt nem lehetett használni, 
mert a sok láng nagy meleget és káros égéster-
mékeket eredményezett. Ezen hátrányok mi-
att és a gáz magas fűtőértékét kihasználva, más 
területen kezdték azt alkalmazni.
A Tungsram izzólámpák történetét számos 
kiadványban feldolgozták, köztük két ter-
jedelmes történeti munkát lapozhatunk át. 

Az egyik kiadvány A Tungsram története – 
1896–1996 című könyv, amelynek hét szer-
zője van, és a világhálón olvasható. A má-
sik Surguta László A Tungsram márka törté-
nete 2, átdolgozott és bővített kiadás, amely 
2020-ban jelent meg, és szintén elérhető az 
interneten.
Amennyiben az utolsó néhány év történé-
seire vagyunk kíváncsiak, akkor a napila-
pok segítenek a világcég helyzetének meg-
ismerésében. A Magyar Nemzet 1989 egyik 
májusi számában tudósított arról, hogy 
multinacionális céggé alakult a Tungsram. 
Ugyanis aláírták a nagy jelentőségű üzle-
ti szerződést, amelynek alapján az osztrák 

Girozentrale pénzintézet megvásárolta a 
Tungsram Rt. részvényeinek 49,65 százalé-
kát, a részvényekért összesen 110 millió dol-
lárt �zettek. Az említett napilapban jelent 
meg Teknős Péter író, újságíró érdekes adat-
tal szolgáló cikke a Tungsram retour osztá-
lyáról. Mivel a lámpagyár olyan tömegű árut 
gyártott, hogy az égők darabonkénti ellen-
őrzése lehetetlen volt, ezért az ellenőrzést a 
fogyasztóra bízták. Ha valakinek gyanúsan 
hamar égett ki az égője, bevihette-beküld-
hette a retour osztályra, ahol megvizsgál-
ták, és jogos reklamáció esetén kicserélték 
az égőt. A gyár „minőség-ellenőrzési” szol-
gáltatása 1988. április 1-jéig működött, attól 
kezdve az árut eladó boltban lehetett rekla-
málni.
A gyár történetének következő eseménye, 
hogy a General Electric (GE) felvásárolta a 
Tungsramot, és GE néven működtette to-
vább. A GE 2018-ban eladta fényforrásüz-
letét, ezzel újraszületett a Tungsram. Né-
hány évnyi működés után, 2023. január 23-
án megkezdődött a nagy múltú magyar cég 
felszámolása. A Tungsram az első olyan ma-
gyar cég volt, amelyet eladtak a „Nyugatnak”. 
A privatizálásból a magyar államháztartás 70 
milliárd forinthoz jutott. 

Beregnyei Miklós

Mozaik

Fotó: Atomenergetikai Múzeum
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Ötödik lett a Paksi FC a bajnokságban
A Paksi FC az OTP Bank Liga 
utolsó két fordulójában egy 
pontot gyűjtött, miután előbb 
hazai pályán 2:0-ra kikapott 
a rivális Puskás Akadémiától, 
majd zárásképpen 1:1-et ját-
szott a Zalaegerszeg vendége-
ként. A PFC ötödik helyen zár-
ta a bajnokságot. 

Negyvenkilenc pontot gyűjtve 
zárt ötödik helyen a bajnokság-
ban a PFC, köszönhetően egy 
jó tavaszi menetelésnek, igaz, a 
végére kicsit elfogyott a csapat, 
így lemaradt a dobogóról, illet-
ve a nemzetközi kupaszerep-
lésről. A 33 forduló alatt 14 győ-
zelem, 7 döntetlen és 12 vereség 
szerepel a statisztikában. Az 57 
rúgott gólnál csak a bajnok Fe-
rencváros termelt többet (62 gól) 
a pontvadászat során, igaz, a pak-
si védelem is gólgazdagon zárt 
(57 gól). Kapott gólok tekinteté-

ben ez a legtöbb a 12 csapatos NB 
I.-ben. A több mint félszáz rúgott 
gólból a paksi csatár, Varga Bar-
nabás 26-ot vállalt, így sorrend-
ben harmadszor is a zöld-fehérek 
adják a gólkirályt a legmagasabb 
osztályban. Köszönhetően a ki-
magasló idénynek nagy valószí-
nűséggel a gólérzékeny csatár tá-
vozik Paksról. Érdekesség, hogy 
2021-ben Hahn János végzett az 

élen (22 gól), és a csapat negye-
dik helyen zárt, majd a rá követ-
kező szezonban Ádám Martin 
fejére került a képzeletbeli koro-
na (31 gól), és a Paks akkor a ha-
todik helyen zárta a pontvadá-
szatot. Mindkét játékosnak kül-
földi szerződést ért a jó idény 
(Hahn – FC DAC, Ádám – Ulsan 
Hyundai FC). Bognár György az 
év elején Waltner Róbertet vál-

totta a kispadon, és ekkor még a 
kiesés réme is fenyegette a csa-
patot. A rossz kezdés után azon-
ban klubrekordot felállítva a csa-
pat egy hatmeccses győzelmi so-
rozattal már a dobogón találta 
magát. Az edző szezonvégi érté-
kelésében kiemelte, hogy jó dön-
tésnek bizonyult Böde Dániel 
csatasorba állítása, hiszen a ruti-
nos támadó góljai és játéka mecs-
cseket döntött el (Honvéd, Vasas, 
Kecskemét). Egyébként Bognár 
a Kecskemét elleni mérkőzést 
emelte ki, ahol a csapat 0:2-ről 
megfordította az eredményt 3:2-
re, de hiányérzete is van a mes-
ternek, hiszen a végén mégis le-
maradt a dobogóról a PFC, és 
tavasszal a Vasas elleni kupave-
reség is ebbe a kategóriába sorol-
ható. Kiemelte, hogy a kreativi-
tást hiányolta a játékból, illetve a 
védelem is erősítésre szorul a kö-
vetkező idényben.              Dallos T.

Fotó: Molnár Gyula

Közgyűlést tartott Paks egyik 
meghatározó sportegyesülete, az 
Atomerőmű SE. Az ESZI főis-
kolai nagyelőadójában mintegy 
120-an jelentek meg, és hallgat-
ták végig a szakosztályok beszá-
molóját, illetve fogadták el a felü-
gyelőbizottság beszámolóját.
Elhangzott a bevezetőben, hogy 
jelenleg 1293 tagja van az öt 
szakosztálynak, és a szabad-
idő-szakosztályon belül műkö-
dő tíz szakcsoportnak. A gaz-
dasági beszámolóban elhang-
zott, hogy az elmúlt években 
a klub felélte tartalékait, és 43 
millió forint veszteséggel zár-
ta a 2022-es évet. Ennek ellené-
re a pénzügyi helyzet stabil, az 
ASE-t kiemelt sportszervezet-
té minősítették, ami 180 mil-
lió forint plusz új forrást jelent. 
Emellett más csatornákon is ér-
kezik pénz az egyesület szám-
lájára, így folytatódik az ASE 

csarnok felújításának máso-
dik üteme, őszre elkészül az új 
dzsúdócsarnok, és az NB I/A 
csoportos fér� kosárlabdacsa-
pat is komolyabb célokat tűzhet 
ki a következő bajnoki idényre. 
A Magyar Kajak-Kenu Szövet-
ség, és a Paksi Atomerőmű tá-
mogatásával egy vízi turisztikai 
épületet húznak fel a csónak-
háznál, amely hivatalos vízitúra-
megálló lesz.
A közgyűlés végén a hagyomány-
nak megfelelően az egyesületi ki-
tüntetéseket is bejelentették, me-
lyeket rendhagyó módon ősszel 
adnak majd át. Az ASE örökös 
tagjának választott Hermann Já-
nos, a kosárlabdacsapat gyúrója, 
és az ASE örökös bajnokának vá-
lasztott Eilingsfeld János kosár-
labdázó az első őszi hazai kosár-
labda-mérkőzésen vehetik  át az 
elismeréseket.                    

-kj-

Közgyűlést tartott 
az Atomerőmű SE
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Eilingsfeld Jánost választották 
az ASE örökös bajnokának
Eilingsfeld János 2012 nyarán érkezett 
Paksra, azóta – egy év szolnoki kitérő-
vel – az Atomerőmű SE NB I/A csoportos 
kosárlabdacsapatának meghatározó já-
tékosa. Az egyesület májusi közgyűlésén 
jelentették be, hogy beválasztották a klub 
örökös bajnokai közé, a kitüntetést rend-
hagyó módon ősszel, az első hazai kosár-
labda-mérkőzésen adják át.     
     
– Honnan igazoltál Paksra tizenegy évvel 
ezelőtt? 
– Körmenden játszottam három hónapig 
(akkor ment majdnem csődbe az MTE). A 
vezetőedző Pakson Enrique Gutiérrez Gar-
cía volt, itt játszott Vojvoda Dávid, Tóth 
Ádám, Körtélyesi Gergely, Kerpel-Fronius 
Balázs, és aki még mindig itt van, Kovács 
Ákos. A légiósok között volt a két Willi-
ams, Lorenzo és Nick, úgyhogy eléggé erős 
csapatunk volt. Abban az évben harmadik 
helyen végeztünk a bajnokságban, hajszá-
lon múlott a döntőbe jutás a Szolnok el-
len. Amúgy az egy érdekes szezon volt, 
volt, amikor sokat játszottam, volt, ami-
kor nem, olykor kezdőként léptem pályá-
ra, máskor csereként. Márciusban edzőcse-
re volt, Schmidt Béla kapta meg a vezető-
edzői posztot. Vele értük el a bronzérmet.                                                                                             
– Köztudott szurkolói körökben, hogy 
rengeteget gyakorolsz, nyáron se állsz le. 
Szükséges?  
– Ez a sok munka abszolút tudatos. Nem 
mondanám magam egy szuper tehetség-
nek, tulajdonképpen mindent a munkával 
értem el. Az edzőimtől is sikerült mindig 
valamit átvennem, amit pluszban tudtam 
gyakorolni, beépíteni a játékomba. Éve-
ken keresztül nyaranta rengeteget edzet-
tünk Schmidt Bélával, gyakorlatilag ő volt 
a személyi trénerem. A munkában hiszek, 
és teljes mértékben ez hozta és hozza meg 
számomra az eredményt. Akkor érzem jól 
magam, ha jól fel tudok készülni. Edzések 

előtt is felkészítem magam eleve a terhelés-
re. Volt egy gerincműtétem, utána nagyon 
sok gyógytornára volt szükségem. Nagyon 
sokat köszönhetek Krausz-Tyúkos Anett-
nek, megmentette a karrieremet. Nagyon 
jó kezekbe kerültem, nem biztos, hogy 
más gyógytornásznál ilyen jól sikerült vol-
na a rehabilitációm, és ilyen pro� és jó ál-
lapotban tudtam volna visszatérni a játék-
hoz. Akkor volt a covid-időszak, amire azt 
mondhatom, hogy nekem jól jött. Lefúj-
ták a bajnokságot, volt öt hónapom arra, 
hogy tökéletesen rendbe szedjem ma-
gam. Mondjuk a csapat szempontjából na-
gyon rossz volt, mert akkor a harmadik he-
lyen álltunk, volt esély egy esetleges dön-

tőbe jutásra, akkor is nagyon jó csapatunk 
volt. Most a szezon végén már nem játszot-
tam, van egy kisebb gyulladás a sarkam-
ban, és azt beszéltük meg, hogy csak addig 
játszom, amíg biztos nem lesz a bennma-
radás.                        
– Most már tíz szezont húztál le itt, közben 
egy évre elmentél Szolnokra, de visszajöt-
tél. Mi az, ami ideköt? 
– Ez idő alatt nagyon sok ajánlatot kap-
tam más csapatoktól, de itt érzem azt, hogy 
csak a kosárlabdára kell �gyelnem. Nagyon 
jó, hogy minden közel van a lakásomhoz, 
ha eszembe jut, hogy edzenék egyet, ak-
kor két perc alatt átsétálok a csarnokba. 
A családom is nagyon jól érzi itt magát.   Ü     

PAKSI HALÁSZCSÁRDA
Kibővült halászcsárdánk – felújított panorámás terasszal – vál-

lalja rendezvények szervezését akár 150 főig.  
Családi ünnepségek, keresztelő,  ballagás, lakodalom, vállalati 

ünnepségek teljes lebonyolítását kitelepüléssel is.

Szakács- és felszolgálótanulók 
jelentkezését várjuk 
gyakorlati képzésre.
Telefon: 06-75/311-272, 06-30/936-0696
E-mail: dunakomlod.halaszcsarda@t-online.hu

Fotó: Molnár Gyula
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Ü Amikor 2017-ben a szolnoki szezon vé-
gén Jan Pavlík – sokat köszönhetek neki – 
megkeresett, nem is gondolkodtunk, hanem 
egyből jöttünk is vissza. A párom és én is 
pécsi vagyok, de a gyerekeink már ide szü-
lettek, ide járnak óvodába, bölcsődébe, ab-
szolút itthon vagyunk.                                                                                                       
– Nagyon sok játékostársad volt ez idő 
alatt. Kikkel volt jó játszani? 
– Kovács Ákossal már tíz éve együtt ját-
szunk, nagyon jól megértjük egymást. 
Érezzük egymás mozdulatát, ha játszunk 
egy pick and rollt, csukott szemmel is tud-
juk, hogy hova kell dobni a labdát, tudjuk, 
hogy a másik hova megy, és hogy helyez-
kedik. Régen Medve Mátéval, Tóth Ádám-
mal és Ruják Andrással is jól megértettük 
egymást.                                         
– Nemcsak Pakson, hanem az egész ország-
ban szeretnek téged a szurkolók. Minek kö-
szönhető ez? 
– Szerintem az emberek szeretik azt, ha egy 
játékos odateszi magát, úgymond meghal 
a pályán, és nincsenek allűrjei. Nyilván ne-
kem is vannak olyan meccseim, amikor ki-
kelek magamból, de általában csak akkor, 
amikor valami brutális igazságtalanság ér.    
Nincsenek úgymond alattomos dolgaim, 
keményen játszom, de a könyöklésnek már 

nem vagyok híve. A tiszta játék híve va-
gyok, tisztán is lehet keményen játszani, le-
het, hogy ez is benne van a dologban. Ve-
lem például nem nagyon kakaskodik senki, 
nem megyek bele kon�iktushelyzetekbe.
– Mit jelent neked a válogatottság?  
– Óriási megtiszteltetés, hogy a hazámért 
játszhatok. Amikor meghívnak, mindig na-
gyon boldog vagyok. Nem veszem alap-
nak, hogy nekem ott a helyem, azért is dol-
gozom, hogy mindig ott lehessek. Nyilván 
már nem vagyok �atal, de remélem, lesz 
még pár meccsem. Nem számoltam, hogy 
hányszoros válogatott vagyok, úgy 80 fö-
lött már biztos. Na, majd egyszer össze-
számolom! Először 2014 végén hívtak be 
a válogatottba a szezon végén, és amikor 
megtudtam, addigra már le volt foglalva a 
nászutunk. Úgyhogy le kellett mondani, és 
áttenni egy másik időpontra. Nekem ez volt 
minden álmom, a feleségem is örült annak, 
hogy válogatott lettem. Később bepótoltuk a 
nászutat Törökországban. A feleségem min-
dig támogatta a pályafutásomat, a munká-
mat, sokszor neki sem volt egyszerű.                                           
– Az ASE örökös bajnoka cím ad valami 
pluszt neked? 
– Totálisan meglepődtem, amikor Gulyás 
Robi bejelentette. Ezt az elismerést a baj-

nokok szokták kapni, ezért is tartom hatal-
mas sikernek. De ugye, ami késik, az nem 
múlik, azért dolgozom mindig, hogy sike-
res legyen a csapatunk. Nagyon boldog va-
gyok, hogy megkaptam ezt az elismerést, 
mert nem osztogatják mindenkinek.                                        
– Végül is milyen eredményeket sikerült 
elérned a bajnokságban a tíz év alatt? 
– Volt egy ezüstérem, többször voltam 
bronzérmes, és a kupában is többször vol-
tunk bronzérmesek. Amikor az ezüstérmet 
nyertük, akkor a Szolnok bivalyerős volt, 
akkor az ABA ligában játszottak. Bízom 
benne, hogy felállunk még a dobogóra, ez 
lesz a célunk a következő szezonra.                                                                           
– Beszéljünk egy kicsit a jövőről! Van egy 
éves élő szerződésed, utána hogy tervezel? 
Foglalkoztat esetleg, hogy meddig csiná-
lod a pro� kosárlabdát? 
– Nyilván még úgy érzem, hogy jól megy, és 
azért is dolgozom, hogy minél tovább tud-
jak magas szinten játszani. Fizikailag rend-
ben vagyok, oda�gyelek magamra. Nagyon 
szeretek kosárlabdázni, ez az életem, addig 
űzném, amíg össze nem esek, szóval addig, 
amíg érzek magamba erőt, késztetést. Ér-
zésem szerint most erőm teljében vagyok, 
ameddig bírom, nyomom.               

Kovács József

Négy aranyat nyert 
Juhász István
Szolnokon rendezték meg az 
i�úsági kajak-kenusok és a 
női kajakosok első válogató-
ját. Több ASE versenyző is jó 
eredményt ért el, ami bízta-
tó a második válogatóra néz-
ve. Pupp Noémi két olimpiai 
versenyszámban állt rajthoz. 
Az egyes hajók 500 méte-
res számában hatodik lett úgy, 
hogy csupán 0,5 másodperc 
különbség volt közte és a má-
sodik helyezett között. Páros-
ban a 19 éves Fojt Sárával (Ko-
vács Katalin Akadémia) biz-
tos másodikként értek célba.                                                                                                  
Az i�k között a kétszeres vi-
lágbajnok kenus, Juhász István 
500 és 1000 méteren egyes-
ben, majd C2 500 és 1000 mé-
teren Lugosi Gergely Istvánnal 
(Merkapt-Mekler László SE) az 
oldalán nem talált legyőzőre. A 
16 éves Pálfalvi Viktor is hajó-

ba szállt a 17-18 évesek között, 
a kenu egyesek 1000 méteres 
számában hatodik lett, a kenu 
kettesek között Gyányi Milán-
nal (MVM Szeged) a negyedik 
helyet szerezték meg 1000 mé-
teren.                                       -joko-

Tizedik lett az ASE 
a bajnokságban

Véget ért a bajnokság az Atom-
erőmű SE NB I/A csoportos fér-
� kosárlabdacsapata számára, a 
playout mérkőzések után a pi-
ros-kékek a tizennégy csapatos 
mezőnyben a tizedik helyen vé-
geztek. Az utolsó három mérkő-
zésnek már nem volt tétje, a ki-
sebb-nagyobb sérülésekkel baj-
lódó játékosokat – Kovács Ákos, 
Eilingsfeld János, Milos Grubor, 

Paul Atkinson Jr. – már nem 
játszatta Csirke Ferenc, helyet-
tük a �atalok kaptak lehetősé-
get. Naturtex-SZTE-Szedeák – 
Atomerőmű SE 95-74 (16-26, 
30-16, 25-20, 24-12). Atomerő-
mű SE – MVM-OSE Lions 80-
83 (19-23, 21-10, 18-27, 22-23). 
Kometa Kaposvári KK - Atom-
erőmű SE 85-70 (26-19, 15-24, 
23-19, 21-8).                             -kj-

Fotó: Szép Zsóka/archív illusztráció
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A rejtvény fõsoraiban
szavait rejtettük el. 
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Készenlé t  0 -24h- ig :  
0630/936-3255  
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Konténerrendelés: 
0630/683-9787

Nyitvatartás: 

H-V: 05-20-ig

Tel: 75/315-983

20/945-0992

Megfejtésével TelePaks aján-
dékcsomagot nyerhet.

A megfejtés egy programsorozat neve. 
A  válaszokat június 9-ig várjuk a 7030 
Paks, Dózsa György út 51–53. címre, vagy 
emailben a paksihirnok@gmail.com cím-
re. A  név mellé telefonszámot is kérünk. 
Előző nyertesünk: Venczel Gyöngyi

Hirdetési tarifák a Paksi Hírnökben

1/1 extra oldal (205×282 mm) – 99.000 Ft + áfa (125.730 Ft)
1/1 oldal (188×260 mm)  –  88.000 Ft + áfa (111.760 Ft)

1/2 extra oldal (205×141 mm) – 55.000 Ft + áfa (69.850 Ft)
1/2 oldal (188×128 mm)  – 40.000 Ft + áfa (50.800 Ft)
1/4 oldal (92×128 mm) –  20.000 Ft + áfa (25.400 Ft)
1/8 oldal (92×62 mm) –  11.000 Ft + áfa (13.970 Ft)
1/16 oldal (44×62 mm) – 5.500 Ft + áfa (6.985 Ft)
1/32 oldal (44×29 mm) – 2.500 Ft + áfa (3.175 Ft)

  
További információ: +36 70/458-9809 

E-mail: paksitv@paks.hu, paksihirnok@gmail.com

Fotó: Szép Zsóka/archív


